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Milí spoluobčané!
Naše obec má za sebou komunální volby 

a do nově zvoleného zastupitelstva 
míří hned osm bývalých zastupitelů. 
Dovolím si touto cestou ještě jednou 
poděkovat bývalému zastupitelstvu  
a všem, kteří mu pomáhali 

v jednotlivých komisích a výborech. 
Jejich práce si vážíme a věřím, že i oni 
budou na tohle období svého života 
rádi vzpomínat.  

V  polovině  září  se  otevřela nová čistírna odpadních vod  veřejnosti.  Lidé  mohli  přijít  nahlédnout  přímo  do  provozu,  zjistit,  jaké 
technologie  se při  čištění odpadních vod používají, a kdo chtěl, mohl pocítit fungování čistírny doslova všemi smysly. Foto: Přemysl Tonar
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Památník KHB 
v Havlíčkově Borové

všechny srdečně zve 
na přednášku

v sobotu 8. října 2022 
od 17 hodin 

v rodném domě KHB 
v Havlíčkově Borové

KERAMICKOU  
 DÍLNU

pořádá podz imn í

V SOBOTU 
22.     2022

TĚŠÍME SE NA VÁS :-)

pro 
seniory

od 13.30 
v zasedací místnosti
úřadu městyse
Havlíčkova Borová

října
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...pokračování ze str. 1

SLOVO
MÍSTOSTAROSTY

BANKOVNÍ ÚČTY  MĚSTYS
 HAVLÍČKOVA BOROVÁ

NÁZEV ÚČTU
Zůstatek účtu k  

31. 8. 2022
BÚ Česká 
spořitelna 2 519 685,19

Fond rozvoje 
bydlení ČS 412 547,81

ČSOB Municipální 
konto 114 177,87

ČSOB Spořící účet 21 115,09
ÚČET hasiči 357 780,78
ČNB Účet dotace   155 350,19
Fond vodovody 718 882,20
Fond kanalizace 2 956 922,00
CELKEM 7 256 461,13
Transparentní 
účet 16 200,00

Zpracovala: Magda Hošáková, 
 ekonom městyse

Za období srpen - největší příjem 
- ve výši 1.560.000 Kč za 3. splátku 
pachtovného za rok 2022 od Lesního 
družstva Přibyslav
 Za období srpen - největší výdaj - ve 
výši 2.354.533,39 Kč za stavební práce 
na MŠ

DOKONČENÍ OBNOVY 
KATASTRÁLNÍHO OPERÁTU
Vážení spoluobčané,
po téměř čtyřech letech bude v naší 
obci dokončena obnova katastrálního 
operátu a ten bude předložen 
k veřejnému nahlédnutí. Když jsme 
na jaře v roce 2019 začali společně 
s pracovníky Katastrálního úřadu 
z Havlíčkova Brodu vyšetřovat hranice 
pozemků a nemovitostí v intravilánu 
obce, nikdo netušil, že se celá věc 
protáhne na tak dlouho. Původní záměr 
byl dokončit nový operát do konce roku 
2020. 

Bohužel rok 2020 byl ve znamení 
covidu, karantén a home office. Tato 
omezení se projevila na činnosti 
mnohých úřadů a katastrální úřad nebyl 
výjimkou. A nelze dávat tohle prodlení 
někomu za vinu. Je třeba vnímat lepší 
stránku celé věci. Dokončením obnovy 
katastrálního operátu v obci dojde  

u někoho k nemalým změnám. Změny 
výměr pozemků se zřejmě dotknou 
většiny z nás. Dále tu pak budou 
změny hranic, které si dotčení majitelé 
společně odsouhlasili. Na mnoha 
místech došlo ke slučování parcel 
nebo ke změnám využití pozemků. 
Další velkou výhodu je třeba vidět 
v digitalizaci katastrální mapy. Myslím 
si, že čekat se vyplatilo 

Katastrální operát obnovený novým 
mapováním na digitální katastrální 
mapu v katastrálním území Havlíčkova 
Borová bude předložen k veřejnému 
nahlédnutí v budově Úřadu městyse  
v Havlíčkově Borové, v zasedací místnosti 
od 19. října do 2. listopadu. Lidé budou 
mít možnost uplatnit námitky proti jeho 
obsahu. Zaměstnanci katastrálního 
úřadu budou přítomni pouze poslední 
den vyložení obnoveného operátu  
2. 11. 2022 v době od 13 do 16 hodin. 
Občané, kteří budou mít námitky proti 
obsahu operátu, budou směřováni 
právě na tento poslední den nebo přímo 
na pracoviště katastrálního úřadu.

Ing. Josef Nevole

Osobně si dovolím ještě 
poděkovat místostarostovi Josefu 
Nevolemu, protože celé čtyři roky byl 
plnohodnotným kolegou a mohl jsem 
mu důvěřovat. Všem, kteří nepokračují 
dál, přeji pevné zdraví, mnoho úspěchů 
a rádi je uvidíme na zastupitelstvu jako 
hosty.

Letošní volby měly skoro sedmdesáti 
procentní účast a za to se patří všem 
občanům poděkovat. Je evidentní, 
že dění u nás vám není lhostejné. 
Blahopřeji všem nově zvoleným 
zastupitelům a přeji jim pevné nervy, 
slušnost, pravdomluvnost a ať je pro 
ně při každém konání a rozhodování 
na prvním místě náš městys. Nově 
zvolené zastupitelstvo má před sebou 
nemalé výzvy a věřím, že se jich zhostí 
s nadhledem a odpovědností. Obzvlášť 
je třeba poděkovat všem kandidátům. 
Přece jenom šli s kůží na trh, ale to, 
že se nedostali do zastupitelstva, 
neznamená, že tím to pro ně končí. Ba 
naopak! Ten, kdo se bude chtít podílet 
na směrování obce v různých oblastech, 
bude vítán s otevřenou náručí na 
setkání zastupitelstva. I minulé 
zastupitelstvo ukázalo, jak potřebný  
a užitečný je každý aktivní občan. 

Na závěr chci poděkovat občanům 
za tak vysokou podporu. Velice si jí 
vážím, je zavazující a budu se snažit 
dostát vložené důvěry. 

HAVLÍČKOVA ALEJ
I přes všechnu snahu a zalévání nám 
některé třešně uschly. Již dřív jste 

byli informováni, že náhradní stromy 
jsou objednány. Podle informací ze 
zahradnictví bychom mohli uspořádat 
malou brigádu v aleji 5. listopadu. 
Samozřejmě vše se bude odvíjet od 
počasí. 

Co nás bude čekat? Výměna uschlých 
třešní. Majitele budeme informovat, 
aby byli pokud možno přítomni, a my 
jim pomůžeme s přesazením třešní – 
s vyvrtáním a usazením stabilizačních 
kůlu a vyvázání kmenů, aby třešně 
rostly rovně. Zváni jsou ale všichni 
majitelé stromů v aleji, nejen ti, kteří 
budou přesazovat… Za odměnu si 
pak uděláme oheň, nabídneme buřty 
k opečení, pro děti čaj a pro dospělé 
svařák. Berme jako příležitost se jen tak 
potkat, popovídat si. 

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
Chci poděkovat všem, kteří měli čas 
a přišli se podívat na novou čistírnu 
odpadních vod i školku. Uspořádali 
jsme je ze dvou důvodů: jednak, abyste 
viděli, do čeho městys v posledních 
letech investoval, a druhým důvodem 
byl důvod provozní. Dát vám možnost 
nahlédnout, s čím se obsluha čistírny 
musí potýkat a co nám dělá problémy. 
Věřím, že to bylo poučné a možná  
i voňavé. V brzké době den otevřených 
dveří v nové čistírně zopakujeme, 
nestihli se přijít podívat všichni, kdo 
měli zájem, takže jim vyjdeme vstříc. 

Na školce bylo dvakrát tolik 
návštěvníků. Pro mnoho z nás bude 
zajímavé porovnat školku nyní během 
výstavby a po dokončení.  Nyní nás 

čekají vnitřní úpravy a po novém roce 
se bude postupně objekt zabydlovat 
vybavením.  Naším přáním je školku 
ukázat před otevřením v průběhu 
příštího léta. 

Přemysl Tonar

SETKÁNÍ OSLAVENCŮ III.
Ve středu 12. října čeká 

oslavence, kteří oslavili svá životní 
jubilea v době od 27. dubna do 
12. října 2022, setkání v rodném 
domku Karla Havlíčka. Ladíme 
krátký program, ale opravdu jen 
krátký, víme, že si chcete především 
popovídat spolu navzájem. Všichni 
oslavenci, kterých se to týká, 
dostanou tištěnou pozvánku. 

Po zralé úvaze a částečném 
průzkumu mezi jubilanty jsme 
se ale rozhodli, že setkání 
budeme organizovat pro 
oslavence od dovršených 70 let.  
Téměř všichni šedesátníci a většina 
pětašedesátníků ještě pracuje a 
vede aktivní život. Neznamená to, že 
si naši pozornost nezasluhují, spíše 
respektujeme jejich časové vytížení.

Za kulturní komisi
 Hana Tonarová
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA ZE DNE 8. 9. 2022
Omluveni: Ing. Karel Šmíd, Milan Štefáček
V úvodu nebyla přítomná Bc. Hana Tonarová.
ZM schválilo ověřovatele zápisu. 12-0-0
ZM schválilo usnesení z minulého jednání. 10-0-2 (Ing. Karel 
Tonar, David Burian)
ZM schválilo program jednání rozšířený v bodu č. 7. Různé  
o podbod 7.1. Vybavení novostavby MŠ – výběrové řízení na 
dodavatele a podbod 7.2. Dodatek č. 2 Modernizace učeben 
ZŠ. 12-0-0 
ZM schválilo uzavření Dodatku č. 7 ke Smlouvě o dílo ze dne 
9. 4. 2021 se zhotovitelem PWB stavby s.r.o., IČ 01434837, 
Ocelkova 643/20, Černý Most, 198 00 Praha 9, jehož před-
mětem je navýšení ceny díla o 458 479,27 korun bez DPH. 
12-0-0
Starosta představil Změnový list. č. 19, který řeší úpravy týka-
jících se zemních prací, VZT zařízení, svislých a vodorovných 
konstrukcí, distribučních prvků a ostatních konstrukcí.
Předal informace o pokračující novostavbě MŠ. David Burian 
uvedl pro budoucí zastupitele, aby zhotoviteli po výstavbě 
bylo vyúčtováno spotřebované teplo a energie na stavbě. 
Starosta dodal, že zřejmě v listopadu se začne ve školce topit, 
bude se pracovat ve strojovně. Debata se dotkla i sokolovny 
a plesové sezony. Vše pro školku by mělo být do konce roku 
ze sokolovny vystěhováno, poté však bude potřeba vybudo-
vat v ní novou elektroinstalaci na stropu sálu a osadit nová 
svítidla.
ZM schválilo převod finančních prostředků z Fondu obnovy 
vodovodu a kanalizace na hlavní účet Městyse Havlíčkova 
Borová ve výši 3.600.000 korun z důvodu dočasného zafinan-
cování Novostavby MŠ – jedná se o půjčení finančních pro-
středků, které budou vráceny do 31. 12. 2023 na účet Fondu 
obnovy vodovodu a kanalizace Havlíčkova Borová. 12-0-0
Starosta uvedl, že noví zastupitelé si budou muset zjistit, zda 
část finančních prostředků by mohla jít použít na sanaci ko-
řenové čistírny odpadních vod. Burian David uvedl, že budou 
prostředky potřebné na projekt vodovodu, modernizaci a in-
tenzifikaci vodárny. 
Příchod Bc. Hany Tonarové.
RŮZNÉ
7.1. VYBAVENÍ NOVOSTAVBY MŠ – VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA 
DODAVATELE
Zastupitelstvo městyse Havlíčkova Borová rozhoduje vybrat 
jako nejvhodnější nabídku veřejné zakázky „Vybavení MŠ 
Havlíčkova Borová“ – Nábytek" nabídku společnosti Tomáš 
Vytlačil, IČ 07358776 z důvodu, že nabídka tohoto uchazeče 
byla hodnotící komisí vyhodnocena jako nabídka s nejnižší 
nabídkovou cenou a schvaluje uzavření smlouvy o dílo mezi 
Městysem Havlíčkova Borová a vybraným uchazečem. Cena 
díla je 1.179.940 korun bez DPH. 12-0-1 (Tonarová)
Byli osloveni i dva místní podnikatelé, jeden z nich z kapacit-
ních důvodů nabídku nezaslal. Nabídky byly přijaty od Tomá-
še Vytlačila z Havlíčkovy Borové a od společnosti Vít Ressl – 
KRISTINA, IČ 45908788, z Chotěboře. Dotace je vyhlášená ve 
výši 95 % na cenu bez DPH, uvedl Burian David a dále sdělil, 
že vysoutěžená cena je menší, než byla kalkulována. 
Zastupitelstvo městyse Havlíčkova Borová rozhoduje vybrat 
jako nejvhodnější nabídku veřejné zakázky „Vybavení MŠ 
Havlíčkova Borová“ – IT" nabídku společnosti Pavel Bureš,  
IČ 72959657 z důvodu, že nabídka tohoto uchazeče byla 
hodnotící komisí vyhodnocena jako nabídka s nejnižší na-
bídkovou cenou a schvaluje uzavření smlouvy mezi městy-
sem Havlíčkova Borová a vybraným uchazečem. Cena díla je 
574.989 korun bez DPH. 12-1(Burian)-0
Na zakázku byly poptávány čtyři subjekty a přihlásily se pou-
ze subjekty dva: Pavel Bureš, IČ 72959657 a firma T-E-V Par-
dubice, s r.o., IČ 28785878. Nabídky byly hodnoceny pomocí 

kritéria nejnižší nabídkové ceny v Kč bez DPH, v souladu se 
zadávací dokumentací.
David Burian uvedl, že by mělo nejprve dojít k narovnání 
vztahu s Pavlem Burešem, který by měl vyrovnat penále ve 
výši cca 10 tisíc korun za pozdní dodání výpočetní techniky 
pro jazykovou učebnu ve škole. Dále upozornil, že učebna 
není ještě zařazena do majetku městyse, inventura měla být 
provedena ihned po dodávce. Následně po udržitelnosti pro-
jektu tento majetek bude přepsán do majetku školy. 
7.2. DODATEK Č. 2 MODERNIZACE UČEBEN ZŠ
ZM schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo ze dne  
1. 9. 2021 na akci „Zajištění bezbariérovosti učeben 
v ZŠ Havlíčkova Borová – dodávky, s firmou Pavel Bureš, 
IČ 72959657, Chelčického 1005, 580 01 Havlíčkův Brod,  
o uplatnění sankce za pozdní dodání požadovaného plnění. 
Smluvní pokuta bude uplatněna tak, jak je uvedeno ve výše 
uvedené smlouvě v bodě 6.1. 13-0-0
Starosta uvedl, že pan Bureš je seznámen se zněním Dodat-
ku č. 2, řeší smluvní pokutu za pozdní dodání požadovaného 
plnění, která byla Dodatkem č. 1 prodloužena z 30. 11. 2021 
na nový termín realizace do 31. 12. 2021, avšak nezohlednil 
smluvní pokuty za pozdní termín předání díla.
Fond rozvoje bydlení
David Burian jako předseda finančního výboru dostal pově-
ření navrhnout, co v budoucnu s Fondem rozvoje bydlení. Za 
poslední 2,5 roky přišly na městys pouze dvě žádosti, které 
však nesplňovaly podmínky. Ve Fondu rozvoje bydlení je nyní 
přes 400 tisíc korun, jsou nefixovány a momentálně jedna 
občanka splácí měsíční splátky ve výši 4.735 korun. Za vede-
ní účtu a zasílání výpisu platí městys cca 150 korun měsíčně, 
přestože přichází výpis pouze elektronicky. Finanční výbor se 
domluvil s hospodářkou městyse, aby poplatek za písemný 
výpis byl zrušen. David Burian uvedl, že dříve do fondu při-
cházely finanční prostředky od státu, nyní již ne, a městys 
s těmito finančními prostředky může naložit dle svého uvá-
žení. V době, kdy si městys sám půjčuje, doporučuje novému 
finančnímu výboru a novému zastupitelstvu, aby zvážili, zda 
Fond rozvoje bydlení po určitou dobu nezrušit a finanční pro-
středky nepoužít na to, na co je potřebujeme nejvíce. 
Školní pozemek AKORD
Ondřej Dejmal vznesl požadavek na minulém jednání zastu-
pitelstva, aby se starosta poptal majitelů sousedních zahrad, 
zda by své sousedící pozemky nechtěli prodat. Starosta uve-
dl, že byli majitelé osloveni a nemají zájem je prodávat ani 
směňovat. Z toho plyne, že ke školnímu pozemku jiné pozem-
ky nepřibudou, a tedy možnost jeho odprodání na stavební 
pozemek je bezpředmětný. Samotný pozemek městyse je 
úzký, a nebylo by tak možné zabezpečit přístupovou cestu 
na pozemek o šířce více než 6 m. Stávající zastupitelstvo  
o prodeji nebude tedy rozhodovat.
Program rozvoje městyse
David Burian sdělil informace ke vzniku nového rozpočtu. Je 
nutné do Programu rozvoje městyse zaškrtávat, co se vybu-
dovalo a co je potřeba dále realizovat - jaké jsou další prio-
rity. Program rozvoje městyse končí v roce 2023, pro nové 
zastupitelstvo a vedení je to vzkaz, že je nutné od začátku 
nového roku začít sbírat data. To je časově náročné, minule 
jej zpracovávala firma a je tedy vhodné hledat dotaci, která 
by tvorbu programu zaplatila. Program rozvoje městyse je 
nutné mít aktuální právě kvůli žádostem o dotace. 

Starosta sdělil, že nové zastupitelstvo bude muset zvážit, 
zda pro vyučování dětí ze ZŠ využije areálu u Vodárny nebo 
nadále budou využívat školní pozemek Akord (uvést ve stra-
tegickém plánu, obě lokality mají bezpečný přístup, vzdále-
nost obou pozemků je od  budovy školy přibližně stejná, ale 
je potřeba rozhodnout, kam se budou systematicky vkládat 
finanční prostředky). Je nutné vybudovat také hygienické so-



5

 ZPRAVODAJ MĚSTYSE HAVLÍČKOVA BOROVÁ a osad PERŠÍKOV A ŽELEZNÉ HORKY       ŘÍJEN  2022   

Z  JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTYSE ZE DNE 5. 9. 2022

(upraveno pro potřeby zpravodaje znamená, že zápis nebo usnesení ze ZM či RM je pouze minimálně upraven, někdy zkrácen, častěji dovysvětlen  
a především převeden z „úředničtiny“ do „lidštiny“ tak, aby to byl souvislý text a nikoli sled písmen, čísel a těžko odhadnutelných zkratek; celé znění je 
pak zveřejněno na webu městyse a lze je kdykoli porovnat s verzí v BL)

Z  JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTYSE ZE DNE 8. 9. 2022

Omluveni: Zdeněk Štěpán, Milan Štefáček
RM schvaluje výjimku z nejvyššího počtu žáků o dva žáky 
ve školní družině pro školní rok 2022/2023 podle § 23 odst.  
5 Zákona č. 561/2004 Sb., školského zákona. 3-0-0
RM schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2022. 3-0-0
RM schvaluje žádost Šárky T. z Havlíčkovy Borové o přijetí 
nového člena do nájemcovy domácnosti. 3-0-0
RM uděluje souhlas se stavbou o rozměrech 3,4 x 7,3 m dle 
žádosti Jana T. z Havlíčkovy Borové na pozemku par. č. 239/2 

(druh pozemku zahrada) v k. ú. Havlíčkova Borová. 3-0-0
RM bere na vědomí žádost o zaměstnání, kterou podala 
Marina M. bydlištěm v Havlíčkově Borové. 
RM bere na vědomí rozhodnutí o umístění stavby – Splašková 
kanalizace Peršíkov na pozemcích v k. ú. Peršíkov (žadatel 
Městys Havlíčkova Borová, kterého zastupuje IS engineering, 
IČO 25975609). Rozhodnutí vydal Městský úřad Přibyslav, 
Odbor výstavby a životního prostředí, č. j. PRIB_510/2022/
OVŽP/KU-4, dne 24. 8. 2022.

Omluven: Milan Štefáček
RM schvaluje na základě nabídky prodej osobního 
automobilu značky Opel, model: Vivaro - Kombi, Michalovi 
Š. z Havlíčkovy Borové za celkovou kupní cenu ve výši  
135.000 korun. 4-0-0

RM schvaluje Sboru dobrovolných matek Havlíčkova 
Borová (žádost podala Jana Sobotková z Havlíčkovy Borové) 
prominutí poplatku za pronájem velké společenské místnosti 
hasičské zbrojnice ve dnech 6. 9. - 13. 9. 2022 z důvodu 
pořádání burzy dětského oblečení. 4-0-0

ciální zázemí (WC, popř. sprcha) – levně by šlo vyřešit např. 
Unimo buňkou – vložit do Programu rozvoje městyse. 

Starosta dále uvedl, že novému zastupitelstvu bude pře-
dána složka s podklady z předešlých jednání zastupitelstva.
Kořenová čistírna
Starosta informoval o sanaci dosloužilé kořenové čistírny od-
padních vod. Na  její likvidaci byla zvolena firma IS enginee-
ring s.r.o., IČ 25975609, z Jihlavy, která si vybrala další sub-
dodavatelskou firmu Bergasto a.s., IČ 28340957 z Olomouce,  
a která se specializuje na likvidaci starých ekologických zátě-
ží. Rozbory z jednotlivých nádrží odhalily nečekaně odmaš-
ťovadla, ropné látky, které se používají v autodílnách (látky 
přišly do KČOV kanalizací, nebo fekálním vozem?). 

Starosta dále podával informace o možnosti využití ně-
kterých materiálů dále, ostatní kontaminovaný materiál 
bude nutné odvést na skládku. Pokud toto znečištění bude 
přicházet kanalizací i na novou ČOV, bude to kontaminovat 
kal, který tak nebude moci být použit na zemědělské pozem-
ky, mohla by jeho likvidace na skládce představovat náklady 
ve výši cca tři miliony korun ročně, což by museli uhradit ob-
čané ve stočném. V dnešní době lze využít robotické techni-
ky, která by nalezla původce těchto látek, které ulpívají na 
potrubí kanalizace. Výsledky stěrů potrubí se poté porovnají 
s látkami nalezenými v čistírenském kalu, zda se bude slože-
ní shodovat. Úkol pro další zastupitelstvo je si toto pohlídat. 
Burian David vznesl dotaz, zda nadále budeme hradit dohled 
technického dozoru na ČOV - RNDr. Vladislava Stehna z Při-
byslavi. Starosta uvedl, že je to dáno ze zákona a bude pře-
cházet jako dohled i na čistou vodu. RNDr. Stehno dojíždí na 
pravidelné kontroly.

Jiří Halama se vrátil k znečištění ropnými produkty KČOV 
a sdělil, že na sběrném dvoře v kovovém šrotu před rokem 
unikaly mastné látky z kovového sudu betonovým korytem. 
Starosta dále uvedl, že tam byla dovezena i rozříznutá nádrž. 
Jiří Halama uvedl, že nádrž byla jeho a byla čistá. Starosta 
uvedl, že látky ze sběrného dvora tečou do záchytné jímky, 
vedle kompostárny, ne do KČOV. Starosta uvedl, že se mohou 
vzít vzorky a stěry i z nátoku nad sběrným dvorem. Také uve-
dl, že je nutné vystavět na jaře příčku před KČOV, aby tam již 
nic nepřitékalo. Starosta sdělil, že pokud by se někomu pro-
kázalo veřejné ohrožení, může se podnikatelům uložit pokuta 
ve výši až 5 milionů korun. 

Burian David upozornil, aby se myslelo na robotické 
zkoušky, které se musejí udělat před koncem záruk stav-
by splaškové kanalizace. Starosta si nebyl jistý, zda to bylo 
v ceně díla, zda to bylo uvedeno ve smlouvě. Burian David se 

domníval, že ve smlouvě to uvedeno bylo. Starosta – předá 
tyto informace novému zastupitelstvu.

Jiří Halama uvedl, že přímo u potoka pod ovčínem jsou 
také černá promaštěná místa, která by byla potřeba sanovat, 
stávaly tam nákladní vozy. Starosta uvedl, že je tam naložená 
štěrkodrť, musí tam dojít ke skrytí.
Stravovací komise
Michaela Chlubnová, DiS. (členka stravovací komise) před-
nesla výsledky jednání stravovací komise. Na uchování tep-
lého jídla se pořídí do školní jídelny HOT BOX. Dále sdělila, 
že po zahájení činnosti školní jídelny maminky dětí, které se 
stravují v jídelně, vyvolávají nesouhlas se školní jídelnou, jak 
se tam vaří. Michaela Chlubnová uvedla, že cokoliv v minu-
losti stravovací komise navrhnula, ke změnám v budoucnu 
nedošlo. Proto se do toho vložili již i rodiče, aby se to řešilo 
dále. Burian David se dotázal, kolik se denně vaří obědů ve 
školní jídelně. Michaela Chlubnová uvedla, že původně bylo 
uváděno 160 porcí, po přepočtu dětských porcí na celé - den-
ně vaří dvě kuchařky cca 100 porcí. 

Burian David uvedl, že po zahájení činnosti jídelny v bu-
dově nové MŠ, již nebude únosné, aby byly v jídelně ZŠ dvě 
kuchařky. Ing. Josef Nevole se dotázal, kolik místních seniorů 
odebírá obědy ze školní jídelny. Michaela Chlubnová odpově-
děla, že pouze minimální počet a spíše využívají dovozu obě-
dů z Krucemburku. Dále uvedla, že ředitelka ZŠ Mgr. Martina 
Brychtová oslovila firmu, která vybavuje kuchyň v nové MŠ,  
a ta se vyjádřila, že stávající kuchyně v ZŠ je kvalitně vyba-
vena, prostory jsou dostačující, pouze by navrhnula doplnit 
do kuchyně jeden pracovní stůl. Michaela Chlubnová infor-
movala, že ve školní jídelně budou nově zařazovat 2 x týdně 
bezmasé jídlo a 1 x týdně moučník, ale domnívá se, že změnu 
a obměnu by spíše zasloužil jídelníček. 

Jiří Geist nevidí snahu o změnu ze strany zaměstnanců jí-
delny. Michaela Chlubnová sdělila, že od 1. 1. 2023 budou 
řešit dle sdělení ředitelky ZŠ navýšení o ½ pracovní síly, ne-
boť zaměstnanci jídelny na stravovací komisi již dříve uvedli 
faktické připomínky týkající se jak malých prostorů kuchyně, 
které však vyvrátila oslovená firma zabývající se vybavová-
ním veřejných kuchyní, tak nedostatečné množství pracov-
ní síly. Starosta informoval, že ho oslovily některé maminky  
a sdělily, že jsou připraveny podat petici.

V závěru jednání došlo k rozloučení všech zastupitelů, 
také poděkování starosty a místostarosty za činnost jednotli-
vých komisí, redakční rady, atd. 
Ustavující schůze zastupitelstva se předpokládá 20. října 
2022.
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Poslední víkend v září byl víkendem volebním. V první 
řadě patří poděkování všem kandidátům, kteří se rozhodli 
kandidovat v komunálních volbách, zároveň i gratuluji všem 
zvoleným zastupitelům. Není samozřejmé a ani moc obvyklé, 
že je tolik zájemců o kandidaturu, jako je to právě v našem 
městysi. Co je také potěšující, je počet voličů, kteří přišli 
k volbám. Oproti loňským volbám narostla účast ve volbách 
z 65 % na 69 %, náš městys tak výrazně vybočuje v okrese 
Havlíčkův Brod, kde se průměr účasti drží na necelých 51 %.

V loňském volebním období jsme se také rozhodovali 
mezi čtyřmi stranami, v letošních volbách však všechny strany 
překročily 5% povinný podíl pro přiřazování mandátů. Avšak 
i přes překročení této hranice, mandáty si rozdělí pouze  
3 strany, a to každá strana po pěti členech. Proč se neumístil 
Ladislav Hájek, i přestože  měl druhý nejvyšší počet hlasů  
a překročil hranici 5 %? Překročení hranice ještě nezaručuje, 
že s počtem hlasů získá strana mandát, jelikož následně 

začíná přerozdělování mandátů pomocí d’Hondtovy 
metody. Aby tak získal mandát, potřeboval minimálně  
418 hlasů. Neúplná kandidátka tak v tomto případě potvrdila, 
že ač kandidát samotný získá poměrně vysoký počet hlasů, 
celkový počet hlasů ostatních kandidátek mu nedovolí 
mandát v zastupitelstvu získat. Přáním tak může být, že třeba 
v dalším období půjde každý sám za sebe a hlasy občanů tak 
budou „vyslyšeny“.

Nyní nás čeká volba starosty, dále se zvolí rada městyse 
a členové komisí a výborů. Především však následující 
zastupitele čeká hodně práce. Nezbývá než popřát, aby 
nastupující volební období vedlo k co největšímu prospěchu 
našeho městyse a přilehlých osad. A také poděkovat vám, 
voličům, že jste se zúčastnili voleb 2022.

Jana Pavlasová

33,38 %  Pojďme v tom pokračovat

32,32 % 

29,27 % 

 Sdružení nezávislých kandidátů - pro občany

 Nezávislí kandidáti za Havlíčkovu Borovou

ZVOLENÍ ZASTUPITELÉ:
Pojďme v tom pokračovat Hlasů:

1.
Přemysl Tonar

363
Pořadí na kandidátce: 1.

2.
Ing. Karel Tonar

270
Pořadí na kandidátce: 3

3.
Ladislav Luňáček

251
Pořadí na kandidátce: 14

4. 
Jiří Geist

238
Pořadí na kandidátce: 5

5.
Ing. Martin Benc

199
Pořadí na kandidátce: 7

Sdružení nezáv. kandidátů - pro občany Hlasů:

1.
Jiří Halama

276
Pořadí na kandidátce: 1.

2.
Lukáš Kopecký

224
Pořadí na kandidátce: 12.

3.
Jitka Strnadová

203
Pořadí na kandidátce: 10.

4.
Ing. Veronika Tonarová

172
Pořadí na kandidátce: 3.

5.
Jan Frühbauer

155
Pořadí na kandidátce: 2.

Nezávislí kandidáti za H. Borovou Hlasů:

1.
Ing. Josef Nevole

309
Pořadí na kandidátce: 1.

2.
Zdeněk Štěpán

252
Pořadí na kandidátce: 4.

3.
Bc. Hana Tonarová

216
Pořadí na kandidátce: 10.

4.
Ing. Simona Karásková

175
Pořadí na kandidátce: 14.

5.
Drahoslava Ende

84
Pořadí na kandidátce: 2.

Pramen: www.volby.cz

SLOVO HEJTMANA
KRAJ ROZDĚLÍ 11 MILIÓNŮ KORUN  
NA PROVOZ MALÝCH PRODEJEN

Kraj Vysočina chápe „svůj“ venkov jako nenahraditelnou součást 
našeho regionu a jeho potřeby vnímá velmi intenzivně. I proto do něj 
směřuje nemalou finanční podporu ve formě jak krajských, tak státních 
dotací, z nichž hned dvě jsou určeny venkovským prodejnám. Už na 
jaře nabídl Kraj Vysočina vlastních 7 miliónů korun, na které si mohly 
sáhnout obce do 500 obyvatel.

Další finanční pomoc chystáme na podzim na podporu obchůdků ve 
větších obcích od 501 do 3 tisíc obyvatel, v případě obcí od 1 tisíce do  
3 tisíc obyvatel se podpora týká jen místních částí. Těm pošleme peníze, 
které krajům nabídlo Ministerstvo průmyslu a obchodu. V tomto 
případě budeme rozdělovat další 4 milióny korun s maximální výší 
dotace 60 tisíc korun na jednu prodejnu. Sběr žádostí byl předběžně 
stanoven na dobu od 24. 10. do 31. 10. 2022. Vše potřebné k podání 
žádosti bude v 2. polovině září zveřejněno na www.fondvysociny.cz  
v sekci Regionální rozvoj a veřejná správa. V loňském roce bylo z tohoto 
programu poprvé podpořeno 59 prodejen, tedy téměř všechny, které  
o podporu projevily zájem.

Jednoduchými kupeckými počty dojdeme k celkové regionální 
podpoře malých venkovských obchůdků ve výši až 11 miliónů korun. 
Jsou to peníze, které pomohou uhradit například rostoucí náklady na 
energie, nájemné, internet nebo mzdy. Kraj prostřednictvím těchto 
jednoduchých dotací pomáhá udržet konkrétní služby na venkově. 
I přesto, že jsou služby těchto obchůdků využívány omezeně, stále 
existuje poměrně velká skupina obyvatel, pro které neexistuje 
alternativní náhrada, a kteří nemohou z objektivních důvodů této 
služby využít v nejbližších větších obcích či městech. Význam podpory 
obchůdků v malých obcích se potvrdil i v době pandemie, kdy o ně 
zájem rostl. Platí, že Kraj Vysočina posílá finanční pomoc tam, kde je 
jí třeba.

Vítězslav Schrek
hejtman kraje Vysočina
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PAMĚŤ NÁRODA ZPRACOVÁVÁ DALŠÍ PŘÍBĚH BOROVÁKA

František Janáček při natáčení jeho vzpomínek v královehradeckém 
studiu Paměti národa. Foto: Lucie Neubauerová

Mladý František Janáček se narodil v peršíkovské 
hájovně. Foto: archiv Františka Janáčka

Paměť národa je mezinárodní 
sbírka vzpomínek pamětníků 
důležitých historických událostí  
20. století. Dostupná je v 
stejnojmenném internetovém archivu, 
na jehož budování se podílejí jednotlivci 
i organizace z ČR a dalších zemí. Po 
paní Jarmile Bartošíkové bude nyní 
v archivu další původem Borovák – pan 
František Janáček. V srpnu absolvoval 
dvě natáčení s Lucií Neubauerovou, 
dokumentaristkou Paměti národa, ale 
než vám přineseme samotný rozhovor, 
položili jsme Lucii pár dotazů. 
Jak takové natáčení probíhá?
Základní rozdíl mezi novinářským 
rozhovorem, který bývá jednoúčelový, 
a tedy nutně zkratkovitý či kusý,  
a rozhovorem poskytovaným pro archiv 
Paměti národa, je délka a kompletnost 
zpracování. Natáčení s pamětníkem 
probíhá v kamerovém studiu pomocí 
zařízení Eye Direct. Jsou samozřejmě 
případy, kdy se pamětník do studia 
nemůže osobně dostavit, ať už ze 
zdravotních či jiných osobních důvodů. 
V tom případě nahráváme pamětníkovo 
vyprávění pomocí diktafonu. 

Rozhovor  ve většině případů 
probíhá  na dvakrát. Role 
dokumentaristy je pouze průvodce 
vyprávěním, pokládá doplňující otázky 
v zájmu pochopitelnosti příběhu 
a zachování chronologie, která se 
běžně z mluveného vyprávění ztrácí. 
Dokumentarista ani nehodnotí 

pamětníkův vztah 
k vyprávěným 
prožitkům, snaží se 
pochopit motivaci  
a příčiny, především  
s ohledem na uchování 
příběhu pro další 
generace a jeho 
ukotvení ve výkladu 
historie.
Kde pamětníky 
hledáte?
Pamětníka můžeme 
hledat z různých 
zdrojů, ať už oslovením 
některých zájmových 
organizací (Konfederace 
politických vězňů, 
Český svaz bojovníků 
za svobodu, skauti, 
sokolové, církve) či 
pomocí vlastních 
zdrojů. Vhodným 
pamětníkem pro rozhovor je obvykle 
starší člověk, na jehož životě se 
zásadním způsobem podepsal střet  
s totalitním režimem. Před rozhovorem 
musí být pamětník schválen příslušným 
oddělením dokumentaristiky Paměti 
národa a prolustrován v Archivu 
bezpečnostních složek.
Jak takový rozhovor obvykle trvá 
dlouho a proč se setkáváte dvakrát?
Standartní rozhovor obvykle trvá okolo 
dvou hodin. Samozřejmě vždy záleží, 

jak je daný pamětník hovorný 
a jak obsáhlý je jeho životní 
příběh. Druhé natáčení probíhá 
především z toho důvodu, aby 
dokumentarista mezi prvním 
a druhým rozhovorem získal 
prostor ověřit sdělené informace 
od pamětníka z více dostupných 
zdrojů. Během druhého natáčení 
si také může dokumentarista 
připravit otázky, které vyplynou 
z poslechu první nahrávky  
a dalšího bádání.
Je součástí i natáčení videa, 
focení? Dodávají respondenti 
svoje fotografie z minulosti?
V případě, že se dokumentarista 
s pamětníkem nenachází  
v kamerovém studiu, probíhá 
nahrávání pouze přes diktafon. 
Pokud je však pamětník  
v kamerovém studiu, je 
součástí rozhovoru i natáčení. 
Záznam ve studiu provádíme 
na dvě HD kamery za pomoci 
patentovaného zařízení Eye 
Direct. Technologie byla 
vyvinuta v USA, kde ji poprvé 
použil dokumentarista Errol 
Morris. Nástavec se systémem 
polopropustných zrcadel vytváří 

videozáznam, kdy pamětník udržuje 
oční kontakt s dokumentaristou, ačkoliv 
hledí přímo do objektivu kamery. 
Výsledkem je pro diváky strhující  
a ničím nerušené vyprávění.

Dodávání fotografií z minulosti 
je u pamětníků běžnou praxí. Slouží  
k dokreslení pamětníkova svědectví  
i jako materiál pro vzdělávací, publikační 
a propagační projekty.
Jak dlouho trvá zpracovávání 
rozhovoru a kde je pak použit, uložen, 
kdo ho pak využívá?
Snažíme se pamětníkův rozhovor 
zpracovat co nejdříve od pořízení 
nahrávky, obvykle je to v řádu několika 
týdnů. Na základě nahrávky vznikne 
psaný text a krátké zvukové ukázky, 
které jsou následně on-line dostupné  
v archivu Paměti národa. Před 
natáčením podepisuje pamětník 
souhlas s uveřejněním, kde má možnost 
vymezit své požadavky publikace 
příběhu. Materiály k pamětníkovi pak 
mohou využít třetí strany za účelem 
šíření osvěty, zejména pedagogové, 
historici a novináři prostřednictvím 
všech známých publikačních  
a mediálních prostředků.
Proč je důležité sbírat vzpomínky 
pamětníků?
Vzpomínky pamětníků jsou velmi 
užitečným nástrojem k pochopení 
naší historie. Díky nim máme možnost 
poučit se z minulosti a neopakovat 
stejné chyby. Slouží k tomu, abychom 
znali podstatu totalitního režimu. Nelze 
pominout ani jejich edukační význam 
ve školství.

Lucko, děkuji za rozhovor a těšíme se na 
zpracovaný příběh pana Janáčka.

Hana Tonarová



561 202 049 - účetní ZŠ, 087 ředitelna
561 202 089 - sborovna, 093 družina
561 202 033 - jídelna
734 230 317 - MŠ
info@zsborova.cz; www.zsborova.cz
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ROZJEZD NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU 
Za prázdninami jsme udělali definitivní tečku a všichni jsme vykročili vstříc 

novému školnímu roku. Někdo s radostí, jiný se strachem a obavami, každý však 
snad s nějakým očekáváním. Ten, kdo do naší školy vstupuje již opakovaně, tenhle 
okamžik už zažil, přesto však může přicházet pokaždé s jiným očekáváním. 

S hlavou plnou otázek přicházejí právě ti, kteří absolvují v letošním školním 
roce svoji premiéru. V první řadě jsou to naši nejmladší žáci, kterých jsme letos 
přivítali v základní škole celkem sedmnáct. Přejeme všem prvňáčkům především 
pevné zdraví, málo zameškaných hodin a mnoho nových zážitků, které jim budou 
otvírat doposud nepoznaná vrátka do světa četby, psaní, počítání, poznání přírody 
a světa kolem sebe. 

Prvňáčci již tradičně nepatří mezi jediné nováčky v naší škole. Každým rokem 
vítáme v šestém ročníku nové žáky, kteří přicházejí z oudoleňské základní školy. 
V tomto školním roce přibylo k devíti borovským páťákům pět žáků, kteří budou 
novou posilou šesté třídy. Je mým velkým přáním, aby žáci vytvořili jeden dobře 
spolupracující tým, ale zároveň aby dávali dostatek prostoru každé individualitě, 
která samotnou třídu vytváří. Společně s nimi se o to všechno včetně vzájemného 
porozumění a respektování budu snažit i já jako jejich třídní učitelka. 

Mgr. Anna Janáčková

ZAKONČENÍ PROJEKTU 
ZDRAVÁ ŠKOLA 2022

V roce 2022 jsme již podeváté jako 
škola zařazená do sítě Zdravých škol 
čerpali krajské dotace na projekt Proč 
ne zdravěji a s pohybem? Stejně jako 
v předcházejících osmi letech sázíme 
na pohybové aktivity a propagaci 
zdravého stravování pro všechny žáky 
školy. Tentokrát jsme ke spolupráci 
využili skvělou nabídku studentů 
Střední odborné školy a Hotelové školy 
v Havlíčkově Brodě, kteří nám spolu 
se svým mistrem odborného výcviku 
Danielem Tomanem věnovali čas na 
dva projektové dny zaměřené na zdravý 
životní styl. V rámci projektu dále 
letošní deváťáci absolvovali sportovní 
kurz v Daňkovicích společně se žáky 
ZŠ Krucemburk. Projekt jsme zakončili 
v druhém zářijovém týdnu akcí Týden 
zdravých svačin.

Mgr. Martina Brychtová

VÝSTAVA NA STROMECH 
POOSMÉ

I v letošním roce si budete moct 
prohlédnout Výstavu na stromech – 
Kávová krize, která bude opět zavěšena 
v aleji k vodárně. Jako v předešlých 
ročnících se jedná o výstavu v měsíci 
říjnu v rámci Týdne důstojné práce  
(1. – 8. 10. 2022). 

Výstava je zavěšena po celé 
republice na stromech tak, aby je 
žádným způsobem neponičila. Téma 
se každý rok mění, ale vždy upozorňuje 
na ožehavá témata naší každodenní 
spotřeby.

V loňském roce se uskutečnil již 
sedmý ročník výstavy, který se zabýval 
pěstováním bavlny. Letos je zaměřený 
na podmínky pěstování kávy v Kolumbii.

Káva patří mezi nejoblíbenější nápoje 
dnešní doby. Více než polovina Čechů 
pije denně dva až tři šálky kávy. Nejvíce 
kávy se vypěstuje v Brazílii, Vietnamu  
a Kolumbii. Právě do Kolumbie se vydala 
organizace Fairtrade ČS a NaZemi, aby 
se doptávali pěstitelů a pěstitelek, 
jak se jim žije. Lidé stojící za naším 
šálkem kávy se potýkají především  
s nízkými výkupními cenami, rostoucími 
náklady na její pěstování a nejistotou 
dobré sklizně. Tu ještě zesilují dopady 
klimatické změny. Pomocí nové výstavy 
Kávová krize můžete nahlédnout do 
života pěstitelů kávy v Latinské Americe 
a společně s námi se zamyslet nad 
možnostmi udržitelnější konzumace 
oblíbeného nápoje.

Mgr. Michaela Frűhbauerová

ZDRAVÉ SVAČINY VE ŠKOLE. SAMOZŘEJMOST NEBO VÝJIMKA?
Pro rodiče tu jistě byla dobrá zpráva: 

během třetího zářijového týdne měli 
všichni žáci v borovské základní škole 
zajištěnou dopolední svačinu, takže 
v některých domácnostech mohlo 
odpadnout ranní mazání chlebů.  Děti 
během týdne mohly ochutnat obložené 
bagetky, celozrnné pečivo, jogurty či 
perník s cuketou. 

 Pro mnohé však může být 
překvapením, že poctivě připravená 
svačina nemusí být pro každé dítě 
naprostou samozřejmostí. Už delší 
dobu v lavicích (především na druhém 
stupni) totiž vídáme zmačkané obaly 
od bonbónů, brambůrků, sladkých  
i slaných tyčinek, slazených či dokonce 
energetických nápojů, a to minimálně 
za desítky korun. A někde rozhodně ne 
výjimečně. Bezpochyby se shodneme, 
že to není cesta, kterou bychom se 
chtěli při vytváření stravovacích návyků 
dětí ubírat. Dříve či později se totiž 

přemíra podobné stravy může začít na 
dětech negativně promítat. 

 Právě týden zdravých svačin mohl 
být alespoň malou ukázkou, že cesty 
ke zlepšení existují a rozhodně nemusí 
být nijak náročné, byť se samozřejmě 
potvrdil i fakt, že zkrátka ne všechny 
děti jedí všechno a sladkost v rozumné 
míře nutně neškodí.  Ale je jasné, že 
sýr, zelenina, pečivo či domácí buchta 
prostě do jídelníčků našich dětí patří. 

 „Bylo to fakt dobré a chutnalo mi to. 
Asi nejvíc perník s cuketou nebo houska 
se salátem,“ překřikují se děti z prvního 
stupně. „Ale vajíčka já moc nejím, takže 
ta pomazánka mi úplně nechutnala,“ 
přiznává jedno z děvčat. „Já zase 
nemám rád salát, ale nakonec jsem 
to snědl všechno,“ zubí se další žáček 
z prvního stupně.  Svačina je hlavně 
pro ty nejmenší ve škole stále takovým 
malým obřadem a bylo hezké o velké 
přestávce pozorovat klid v první třídě, 

když se děti zakously do připraveného 
perníku. 

Ti nejstarší mají mnohdy vztah 
ke svačině trochu jiný. Mnozí si již 
jídlo připravují či kupují sami, takže  
o jeho složení ve velké míře rozhodují.  
A přesto týden zdravých svačin vítali. 

 „Bylo by fajn, kdyby to pokračovalo 
dál a většina z nás jedla svačiny fakt 
s chutí. Třeba takový croissant bych 
uvítal určitě častěji,“ usmíval se jeden 
z deváťáků. 

Zkusme tedy najít tu správnou 
cestu, kterou by se svačiny dětí mohly 
ubírat. Pro někoho to nemusí být 
pohodlné, pro jiného zase může jít 
doslova o dlouhodobé experimentální 
zkoušení, ale rozhodně tím dětem jen 
prospějeme. 

Připomeňme, že projekt Týden 
zdravých svačin byl financován 
z dotací Zdravé školy a svačiny do školy 
připravoval Jaromír Křesťan. 

Jakub Janáček
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JÓGA PRO ZAČÁTEČNÍKY I MÍRNĚ POKROČILÉ 
STARTUJE!

Všechny příznivce jógy srdečně zvu k pravidelnému každotýdennímu cvi-
čení. Bude to podvečerní hodinka, prostor pro zklidnění duše a zároveň nabití 
a posílení těla. Jóga nemá věkové omezení, není o předvádění gymnastických 
pozic nebo porovnávání výkonů, ale o lásce ke svému tělu a o klidném přijetí 
jeho limitů. A limity lze někdy docela překvapivě posouvat :-)

Cvičení bude probíhat každý čtvrtek ve velké tělocvičně základní školy. 
Jsou otevřeny dvě skupinky, můžete si vybrat. První hodina je pro ty, kdo 

jste už někdy jógu vyzkoušeli, anebo jste dělali třeba i nějaký jiný druh cviče-
ní. Druhá hodina bude méně náročná, vhodná pro ty z vás, kdo vůbec nemají 
žádné zkušenosti s jógou a chtěli byste to zkusit. Obě skupiny jsou vhodné pro 
začínající jogíny :-)

Při obou hodinách protahujeme a zároveň posilujeme celé tělo, soustředí-
me se na dech a na konci relaxujeme.

První skupinka (Jóga 1) je od 17 do 18 hodin, druhá skupinka (Jóga 2) je od 
18.15 do 19.15 hodin. Vstupné bude upřesněno na první hodině. Začneme ve 
čtvrtek 20. října. 

S sebou: pohodlné oblečení, ideálně přiléhavé (aby nepřekáželo při pohy-
bu), karimatka, deka na přikrytí během relaxace. 

Počet účastníků je omezen na 15 v každé skupině. Prosím, hlaste se pře-
dem na emailovou adresu marta.sartori@seznam.cz .

V případě jakýchkoli dotazů mi neváhejte napsat. Těším se na vás! 
Marta Sartori

NABÍDKA CVIČENÍ V TĚLOCVIČNĚ ZÁKLADNÍ ŠKOLY
Pro zájemce zveřejňujeme letošní nabídku cvičení v tělocvičně základní školy, organizační a finanční záležitosti i 

další podrobnosti si domluvíte na prvním cvičení s vedoucím. POKUD VÁM TO ČAS DOVOLÍ A MÁTE ZÁJEM, PŘIJĎTE SE NA 
PRVNÍ HODINY PODÍVAT!                                                                                                                                          Mgr. Martina Brychtová

NÁZEV 
CVIČENÍ

VEDOUCÍ 
CVIČENÍ

DEN V 
TÝDNU

DATUM 
PRVNÍHO 
CVIČENÍ

ČAS CVIČENÍ

SM systém Ilona 
Doležalová

úterý obsazeno 18. 00 - 19. 00 hod.

Cvičení žen Jitka Malcová středa 12. 10. 2022 18. 45 - 19. 45 hod.
Jóga I. Marta Sartori čtvrtek 20. 10. 2022 17. 00 - 18. 00 hod.
Jóga II. Marta Sartori čtvrtek 20. 10. 2022 18. 15 - 19. 15 hod.

CVIČENÍ ŽEN
40+  - I MLADŠÍ JSOU VÍTÁNY

První hodina středa 12. října 18:45 - 19:45
zdravotně-kondiční cvičení s hudbou s prvky 
aerobiku, pilates, zumby, tance, intervalového 
tréninku, jogy..., příp. s náčiním (overbal, ručník, 
švihadlo)
přijďte a vyzkoušejte, bude-li to pro vás

Těší se na vás nová obyvatelka Borové a 
cvičitelka Jitka Malcová 

 

NOVINKY  
ZE ŠKOLKY

Ve čtvrtek 1. září obě třídy naší 
školky opět ožily. I. třída mladších dětí 
je umístěna v budově mateřské školy, 
nese název Myšky a je v ní zapsáno  
20 dětí. II. třída starších dětí si pro 
letošní školní rok vybrala název 
Housenky, funguje již čtvrtým rokem 
v budově ZŠ jako odloučené pracoviště 
a je v ní zapsáno 19 dětí.

Průběh prvních dnů nového 
školního roku je v obou třídách 
podstatně odlišný. Zatímco starší 
děti, Housenky, se radostně vítají 
se svými kamarády, těší se na paní 
učitelky, se zájmem se seznamují 
s novým prostředím celé základní školy  
a začínají naplno pracovat, u mladších 
dětí, Myšek, je to jiné. Paní učitelky 
se snaží citlivým přístupem ulehčit 
novým dětem adaptaci na prostředí 
mateřské školy, pomáhají jim překonat 
odloučení od maminek a dávají jim 

pocit klidu a jistoty. Děti se postupně 
seznamují s novými kamarády, učí se 
znát jejich jména, poznávat svoji značku 
a poprvé zažívají pocit sounáležitosti 
s kolektivem svých vrstevníků.

V obou třídách si paní učitelky 
s dětmi hned od začátku stanovily 
základní pravidla soužití ve třídě, 
která by měli všichni dodržovat  
a řídit se jimi. Učíme se vycházet jeden 
druhému vstříc, vnímat, co si kamarád 
přeje, a snažíme se vzniklé spory řešit 
domluvou. Jsme kamarádi, máme 
se rádi, neubližujeme si, používáme 
„kouzelná slovíčka“… Učíme se spolu 
komunikovat a zaměřujeme se na hry 
a činnost podporující kamarádství  
a dětská přátelství. 

V pátek 9. září předškoláci zahájili 
plavecký výcvik. S velkou radostí 
odjížděli na první výcvikovou lekci do 
plaveckého bazénu v Hlinsku v Čechách. 
Absolvují celkem deset lekcí pod 
vedením zkušených plavčic. Již tradičně 
má plavecký výcvik u předškoláků velký 
úspěch a děti se do bazénu těší.

Děti ze třídy Myšek se seznamovaly 
se základními druhy podzimního ovoce 
a zeleniny. Zapojily do svých her všechny 
smysly, a tak jsme pozorně prohlížely, 
ohmatávaly, ochutnávaly i očichávaly. 
Také jsme zahájili nový celoroční projekt 
„Naše jabloň“, ve kterém budeme při 
pobytu venku dlouhodobě sledovat 
jeden strom a hodnotit jeho změny ve 
sledu ročních období.

 Ano, ve školce se opět naplno 
pracuje. Chodíme na vycházky, učíme 
se nové písničky, básničky a pohybové 
hry. Tancujeme, kreslíme, malujeme, 
stříháme, lepíme a předškoláci pilně 
řeší zajímavé pracovní listy. Před sebou 
máme celý školní rok a už se moc 
těšíme na výlet do Dýňového světa 
a připravovanou Vycházku podzimní 
přírodou, na které nás doprovodí  
i rodiče a sourozenci.

O tom si už ale přečtete zase 
v příštích Borovských listech.

                              
   kolektiv MŠ
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LOUTKOVÉ DIVADLO VYJELO S KRÁLEM LÁVROU NA TURNÉ!
V září se jsme vyjeli s loutkovým divadlem celkem na tři představení. S nadsázkou jsme naše tři „štace“ pojmenovali 

jako divadelní turné, protože se uskutečnily v průběhu jednoho týdne. První zastávka byla v Peršíkově, kde jsme v sobotu 
3. září zahráli pro dětské publikum před Dobrodružnou 
stezkou po havlíčkobrodských pověstech.

Další představení následovalo hned druhý den, 
v neděli 4. září na faře v Havlíčkově Borové. Tam 
jsme Krále Lávru zahráli na posvícení, při příležitosti 
farního shromáždění. Poslední představení s největší 
návštěvností, přes 70 diváků, proběhlo v pátek 9. září v 
České Bělé, kde nás vřele a pohostinně přivítali a také 
jsme tam sklidili velký aplaus.

Zajímavostí našeho turné bylo, že jsme představení 
hráli pokaždé v jiné sestavě. Je totiž stále náročnější 
skloubit termíny zkoušek a představení s aktivitami 
všech členů JenTaku. Proto bych tímto chtěla velmi 
poděkovat Marušce Tomanové, která jako náhradnice 
zaskočila za chybějící členy a zvládla to bravurně.

A co nás čeká v nejbližší době? Rádi bychom si 
zahráli v okolních mateřských školách a v řešení je  
i představení v Domově pro seniory v Chotěboři, kde 
bychom chtěli Krále Lávru zahrát ve verzi pro dospělé.

Za Divadelní spolek JenTak, 
 Jana Veselá

Hned tři štace stihla během jednoho týdne loutková sekce JenTaku na začátku 
září… Foto: Romana Petrlová

Místní akční skupina (MAS) 
Havlíčkův kraj, o.p.s. sídlí v Havlíčkově 
Borové již od roku 2009. V současné 
době začíná opožděné třetí období 
(2021 – 2027), kdy mohou její členové 
i aktéři z území získat dotaci na své 
aktivity.

Nebudu zde popisovat, kdo  
a kolik financí získal ve druhém období  
(2014 – 2020), to si každý může najít 
na našem webu www.havlickuvkraj.cz. 
Pokud budete zjišťovat, kolik dotačních 
peněz získal městys Havlíčkova Borová 
prostřednictvím místní akční skupiny, 
takovou informaci najdete poprvé 
v roce 2009, 2010 a pak až v roce 2021. 
V roce 2009 obdržel městys z Programu 
rozvoje venkova 1.131.399 korun 
na „Vybavení prostor pro klubovou 
činnost v hasičské zbrojnici“, o rok 
později 1.648.886 korun na „Parkoviště 
a přístupovou cestu ke kostelu  
a hřbitovu“. Další roky městys přes 
MAS Havlíčkův kraj o dotace nežádal. 
Teprve stávající vedení městyse 
využilo výzev k podání projektů. 
A bylo úspěšné: z Integrovaného 
regionálního operačního programu 
byly orgány MAS vybrány dvě žádosti 
do výzvy „Infrastruktura pro vzdělávání 
a celoživotní učení“ – „Zajištění 
bezbariérovosti a modernizace učeben 
ZŠ“ a „Vybavení MŠ Havlíčkova Borová“. 
První projekt vybavil novou technikou 
počítačovou učebnu pro 20 dětí  
a pořízením pásového schodolezu 
zajistil její bezbariérovost. Učebna 
slouží I. i II. stupni k výuce cizích jazyků, 
informatiky, prvouky a odborných 

předmětů. Je vybavena jazykovou 
laboratoří s interaktivním panelem, 
20 ks počítačů včetně příslušenství. 
Součástí projektu jsou i drobné stavební 
úpravy, opravy omítek, nová podlaha 
a výmalba, úprava elektroinstalace. 
Škola tak získala učebnu vybavenou 
kvalitní IT technikou. Dotace ve výši 
95 % celkových způsobilých výdajů je 
1 507 820 korun.

Druhý projekt se týká právě 
budované mateřské školy. Jeho realizací 
získá nová školka s kapacitou 60 dětí 
nábytek pro tři třídy a počítačovou  
a interaktivní techniku pro předškolní 
v z d ě l á v á n í . 
Dotace ve výši 
95 % celkových 
z p ů s o b i l ý c h 
výdajů je 
1 900 000 korun. 

Obě žádosti  
o dotaci byly 
dobře připraveny, 
p r o š l y 
hodnocením MAS 
a byly postoupeny 
k další 
a d m i n i s t r a c i 
řídícímu orgánu, 
nebylo shledáno 
žádné pochybení. 
V z h l e d e m 
k dostatečné 
alokaci u výzvy 
mohou být 
oba projekty 
r e a l i z o v á n y . 
Myslím, že obě 

dotace byly pro Havlíčkovu Borovou 
přínosem nejen pro školy, ale i pro 
„obecní pokladnu“. Spoluúčast 
financování žadatele ve výši 5 % je 
významnou pomocí pro obce. 

Městys uspěl se svojí žádostí i 
v Programu rozvoje venkova, získal 
finance z projektu „Veřejné prostranství 
v Havlíčkově Borové“ – byla pořízena 
elektronická úřední deska a odpadkový 
koš. Dotace ve výši 85 % celkových 
způsobilých výdajů je 206 800 korun.

Moje kolegyně z MAS i já jsme rády, 
že městys Havlíčkova Borová využil 
příležitost a podal projekty do našich 
výzev. Doufám, že bude v tomto trendu 
i nadále pokračovat, my jsme na další 
spolupráci připraveny.

Ing. Yvona Jandová,  
projektový manažer MAS

DOTACE PRO HAVLÍČKOVU BOROVOU 
Z MAS HAVLÍČKŮV KRAJ, O.P.S.

Jednou z akcí, na které Havlíčkova Borová čerpala peníze z MAS Havlíčkův 
kraj, byla příjezdová cesta a parkoviště u hřbitova. Foto: Hana Tonarová
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NOVINKY
Z KNIHOVNY

ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY 
MUZEA
Letošní hlavní turistická sezóna je již 
za námi, proto přicházíme se změnou 
otevírací doby muzea. Od října budou 
mít turisté možnost navštívit muzeum 
od úterý do soboty, v neděli již bude za-
vřeno. Od listopadu pak bude v rodném 
domku otevřeno pouze tři dny v týdnu, 
a to vždy od čtvrtka do soboty.

PODZIMNÍ BURZA 
VYŘAZENÝCH KNIH JE ZA NÁMI
V pátek 23. a v sobotu 24. září 2022 
proběhla už druhá letošní burza knih  
v Památníku KHB. V průběhu revize 
knižního fondu došlo k vyřazení dvou ti-
síc knih. Jde o knížky, které jsou buď ve 
špatném stavu nebo se jedná o tituly, 
které už si čtenáři v posledních letech 
nepůjčují. Tento proces zkrátka pro-
běhnout musí, abychom byli schopni 
nabídnout čtenářům tituly nové a hlav-
ně – ani knihovna není nafukovací. Na-
víc jsme v posledních týdnech dostali 
spoustu knižních darů, za které moc dě-
kujeme. Z nich jsme některé tituly při-
dali do knižního fondu, zbývající na bur-
ze nabídli také. V pátek navštívila burzu 
i třída Myšek z mateřské školky. Děti 
si prošly knihovnu, prohlédly si knížky  
a paní učitelka jim pak přečetla pohád-
ku O kohoutkovi a slepičce. Nakonec si 
i každé dítko jednu pohádkovou knížku 
společně se záložkou domů odnášelo. 

Celkem navštívilo burzu téměř  
60 lidí, díky kterým se na nákup nových 
knížek vybralo 3.711 korun. Všem moc 
děkujeme jak za účast, tak i za příspě-
vek. Doufám, že vám knihy, které jste 
si z burzy odnesli, udělají radost a zpří-
jemní vám dlouhé zimní večery.

Veliká spousta knih však ještě  
v knihovně zůstala, takže kdo nestihl 
burzu v tyto dny navštívit, tak se může 
zastavit v prvním říjnovém týdnu v rám-
ci Týdne knihoven, kdy bude burza také 
k dispozici.

PODZIMNÍ KNIŽNÍ VELETRH
Přijměte pozvání na 32. ročník Pod-
zimního knižního veletrhu v Havlíčko-
vě Brodě, který se letos koná v pátek  
14. října od 10 do 19 hodin a v sobotu 
15. října od 9 do 17 hodin. Mezi vysta-
vovateli bude i Městys Havlíčkova Boro-
vá, který v Kulturním domě Ostrov na-
bídne knihy o naší obci, o Karlu Havlíčku 
Borovském, ale hlavně loň-
skou knižní novinku „Borov-
ský Havle, jsme jenom slepí 
nástrojové času i po 200 le-
tech?“ Pokud se také na tam 
také chystáte, zastavte se za 
námi. Po tyto dva dny bude 
v muzeu a knihovně kvůli 
účasti na veletrhu zavřeno. 

TÝDEN KNIHOVEN 2022 
Borovská knihovna se připo-
juje k akci s názvem Týden 
knihoven. Od úterý 4. do so-
boty 8. října máme připrave-
né akce pro mateřskou školu, 
maminky s dětmi i širokou 
veřejnost. V úterý a ve středu 
je připraveno pohádkové tvo-
ření pro obě oddělení školky. 
Ve čtvrtek dopoledne, od 
9.30 do 11.30 hodin mohou 
navštívit knihovnu maminky 
s těmi nejmenšími. Připrave-
né pro ně budou knihy, hrací 
prostor a maminky si mohou 
popovídat u hrnku teplého 
čaje. V pátek odpoledne mezi 
13. a 16. hodinou pak pro-
běhne v knihovně Den ote-
vřených dveří. Každý se tak 

může přijít podívat na to, jak se naše 
knihovna v poslední době změnila nebo 
jak to u nás v knihovně vlastně funguje.

V sobotu v 17 hodin se pak těšte 
v prostorách muzea na přednášku On-
dry Neubauera na téma Devadesát let 
muzea a knihovny v rodném domě KHB 
v Havlíčkově Borové.

Po celý týden se pak můžete přijít 
do knihovny registrovat zcela zdarma  
a pokud jste evidováni jako dlužníci 
a přijdete vrátit knihy, které už máte 
dlouho, bude vám pokuta prominuta.

Klára Vencová,  
průvodkyně a knihovnice

Týden knihoven 2022
Místní knihovna Havlíčkova Borová 

zve

ve čtvrtek 6. října 2022 9:30 - 11:30
Pohádkové posezení maminek 

s těmi nejmenšími

v pátek 7. října 2022 13:00 - 16:00
Den otevřených dveří v knihovně

v sobotu 8. října 2022 v 17:00
přednáška 

Devadesát let muzea a knihovny 
v rodném domě Karla Havlíčka Borovského 

v Havlíčkově Borové
přednáší Ondřej Neubauer

nové registrace zcela zdarma
amnestie všech pokut
krabicová burza knih

V průběhu celého týdne:

Místní knihovna Havlíčkova Borová
Havlíčkova 163, Havlíčkova Borová

BURZA OBLEČENÍ 
JE ZA NÁMI

V pátek 9. září proběhla tradiční 
burza dětského oblečení a potřeb. 
Okolo 50 maminek a babiček přišlo 

nakoupit oblečení a další potřeby pro 
své děti a vnoučata za velmi příznivé 
ceny. Maminek, které se rozhodly 
oblečení po svých dětech takto 
zrecyklovat, bylo sice méně, ale za to si 
více vydělaly. Prodávajícím maminkách 
bylo vyplaceno celkem 16 707 korun. 

Děkuji všem maminkám, které 
se podílely na organizaci této akce. 
Uvidíme, zda bude o tento způsob 
zužitkování věcí po našich dětech zájem 
i nadále…

Za Sbor dobrovolných matek 
 Jana Sobotková

SBÍRKA SE VYDAŘILA
Na začátku září proběhla v klubovně mladých hasičů již dříve 

avizovaná sbírka textilií do národní Textilní banky. Po dobu tří dnů 
měli místní možnost donést do hasičárny nepotřebné oblečení, 
boty, domácí textil a hračky. Vše zabalené do igelitových pytlů.  
A že se jich sešlo!

Poslední den byla klubovna téměř zaplněna pytli různých 
velikostí. Po telefonické domluvě s vedením Textilní banky byly 
pytle vyzvednuty a odvezeny ještě tentýž týden. Putovaly do jejich 
skladu. Věřme, že ještě pomohou a udělají radost někomu jinému.

Lenka Nevolová
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O POSVÍCENÍ OŽIL KOSTEL I FARA SHROMÁŽDĚNÍM
První zářijovou neděli již tradičně 

k naší obci patří posvícení, tedy Slavnost 
posvěcení kostela sv. Víta. Letos se při 
této slavnostní příležitosti jako každý 
druhý rok sešly obě naše farnosti, 

V kostele i na faře hráli a zpívali přítomným členové chrámové scholy Vitus pod vedením Dany 
Musilové. Foto: Romana Pertlová

Havlíčkova Borová a Velká Losenice. 
Vždy je to krásné setkání lidí, kteří se 
vidí málo, třeba jen při farních akcích. 

Celé setkání jsme zahájili při mši 
svaté v kostele, kterou sloužil otec 

Daniel. Mši hudebně doprovázela 
místní chrámová schola Vitus pod 
vedením Dany Musilové. Poté nás 
členové pastorační a ekonomické rady 
seznámili s činností ve farnosti. K tomu 
přidal informace předseda spolku 
Karmel Sázava o provozu a pracích na 
kostele v Sázavě. Původní kapli se totiž 
podařilo povýšit na filiální kostel. Po 
požehnání následoval program na faře, 
farním dvoře a ve Vitusu. 

Na faře mohly děti zhlédnout 
loutkové představení Král Lávra 
v podání Divadelního spolku JenTak. 
Na farním dvoře pro ně pak byly 
připraveny stanoviště s úkoly. Za jejich 
splnění je čekala malá odměna. Ve 
Vitusu opět hrála chrámová schola  
a všichni si pochutnávali na občerstvení, 
které zajistily farnice z Havlíčkovy 
Borové, Vepřové, Slavětína, ale  
i Oudoleně. Počasí, které ráno vypadalo, 
že nám přát nebude, se nakonec také 
umoudřilo, a i sluníčko vysvitlo. 

Byla to, snad mohu za všechny 
zúčastněné říct, pěkná a požehnaná 
neděle. 

Marie Doležalová

DOBRODRUŽNÁ CESTA 
PO HAVLÍČKOBRODSKÝCH 

POVĚSTECH
Dobrodružnou cestu po Havlíčkobrodských pověstech jsem 

zorganizovala společně se Sborem dobrovolných hasičů Oudoleň. 
Příchozím jsme nabídli osm stanovišť s úkoly pro děti i dospělé. 
Úkoly byly zcela originální a na stanovištích čekaly na účastníky 
pohádkové bytosti.

Deváté stanoviště byla truhla se zámky, jehož kód získali 
účastníci tím, že splnili úkoly. A truhla byla plná odměn, takže 
děti si kolikrát ani nemohly honem vybrat, co se jim líbí nejvíce. 
Každopádně jim u toho krásně zářily oči. 

Cesta vedla místy, kam běžný návštěvník Peršíkova nezavítá, 
a je od nich úžasný výhled na Havlíčkovu Borovou. Pro čekající 
účastníky zahrál Divadelní spolek JenTak loutkové divadlo Král 
Lávra. V Peršíkově jsme přivítali i paní Kubátovou s jejími úžasnými 
perníčky a řezbáře pana Malzera. Ovšem unikátem byla účast 
mistra světa v uměleckém kovářství pana Richarda Rulfa, který na 
památku ukoval s každým malým zájemcem prstýnek na památku. 

Na závěr dorazil vůz SDH Havlíčkova Borová, ze kterého se  
v ten okamžik stala velká prolézačka. Na to, že se tato akce kryla 
s fotbalem, traktoriádou a další pohádkovou cestou, byla účast 
poměrně zdařilá. Velký dík všem, kteří s akcí pomohli, děti zabavili, 
a dále také Městysu Havlíčkova Borová za poskytnutí zázemí.

Zároveň připojuji další pozvánku. V sobotu 29. října od  
15 hodin pořádám v Peršíkově v kulturním domě strašidelný 
karneval pro děti, ale s přihlédnutím k velikosti kulturního domu 
je nutné účast omezit na 35 dětí. Z uvedených důvodů je účast 
nutné potvrdit na facebookových stránkách Peršíkovského dráčku 
u vytvořené události k této příležitosti komentářem s počtem dětí. 
Za pochopení děkujeme. Také velmi uvítám pomoc s přípravou či 
pořádáním programu. Děkuji.

Drahoslava Ende, 
 Peršíkov Start dobrodružné cesty plné úkolů… Foto: Klára Vencová
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BÉČKO PŘIŠLO O DLOUHOU VÍTĚZNOU ŠNŮRU.  
PRVNÍ BOD SI PŘIPSALI I DOROSTENCI

Fotbalové soutěže, do kterých se 
zapojuje hned šest týmů TJ Sokol 
Havlíčkova Borová, jsou v plném 
proudu. A týmu se nedaří, zatím je na 
posledním místě tabulky, ale nic není 
ztraceno. Béčko přišlo o pětizápasovou 
vítěznou šnůru, první body do tabulky 
si po dlouhých letech připsal nově 
založený dorost, znovu jsme obnovili 
tým mladších žáků a daří se i starší  
a mladší přípravce. 

A TÝM: 
Borovské Áčko si dosud nepřipsalo 
žádné vítězství a po osmém kole je 
na posledním místě tabulky. Týmu 
se nedaří proměňovat své šance  
a naopak často lacině inkasuje. Mužstvo 
by pro sebevědomí potřebovalo 
injekci v podobě tří bodů. Ale nic není 
ztraceno, bodový odstup od dalších 
týmů zatím není nezdolatelný a důležitá 
utkání máme stále před sebou. 
HB – Chotěboř B 2:2(1:2) Branky: 
Lupták 2
Světlá nad Sázavou B – HB 5:2(2:0) 
Branky: V. Paušíma, Kulhánek
HB – Tis 0:2(0:0)
HB – Batelov 2:5(0:3) 
Branky: Plíšek, Kulhánek 

B TÝM: 
Borovská rezerva se po 
úvodních dvou kolech 
solidně nastartovala 
a po pětizápasové 
vítězné šnůře poskočila 
na páté místo tabulky. 
V posledním zápase sice 
Borová prohrála na hřišti 
výborného Tisu, ale cílem 
je do konce podzimu 
získat ještě minimálně 
šest bodů, abychom se 
mohli na jaře v poklidu 
dívat na celky pod sebou. 
Tabulka se totiž celkem 
evidentně rozdělila na dva 

póly a doufejme, že 
i nadále zůstaneme 
v tom lepším. 
Habry B – HB B 
0:1(0:1) Branka: 
Kryštofek 
HB B – Sobíňov 
4:2(1:1) Branky: 
Provazník 2, 
Smejkal, Čejka 
Ždírec nad 
Doubravou C – HB 
B 1:2(1:0). Branky: 
Janáček, Hájek 
Tis B – HB B 
4:1(0:0) Branka: 
Kryštofek 

DOROST: 
Poněkud specifická situace je u nově 
založeného dorostu, který do soutěží 
vstoupil po dlouhých letech. Hráči 
jsou ve většině případů výrazně mladší 
než jejich soupeř a fyzický rozdíl je na 
výsledcích znát. Chlapci tak mají ještě 
mnoho času v dorostu před sebou, 
jejich tréninková morálka je ale na 
dobré úrovni a hra v poli není (i přes 
velkou fyzickou převahu) vůbec špatná. 

V týmu již je několik hráčů, kteří se 
začínají pravidelně zapojovat do zápasů 
s muži a další hráče tento posun určitě 
čeká v brzké době. Navíc se aktuálně 
podařilo dohodnout hostování dvou 
dorostenců z České Bělé. Dorost by 
tedy mohla v Havlíčkově Borové čekat 
dobrá budoucnost. 
HB – Rozsochatec 2:9(0:4) Branky: 
Lipavský, Zvolánek 
Lipnice nad Sázavou – HB 1:1(0:0) 
Branka: A. Burian 
HB – Pacov B 0:7(0:3)

MLADŠÍ ŽÁCI: 
Po roční odmlce přihlásil borovský 
TJ Sokol do soutěží opět mladší žáky. 

Ti si dosud připsali jedno vítězství ze 
čtyř utkání a i prohry bývají jen těsné. 
Pozitivní je fakt, že hráčů se na utkání 
a tréninky schází dostatek, daří se 
postupně zapojovat také několik dětí 
ze starší přípravky a podařilo se v rámci 
spolupráce s Českou Bělou přivést 
další dva mladé hráče. To vše může být 
v příštím roce dobrým základem (snad) 
pro starší žactvo, které bychom také 
rádi poslali do soutěží. 
Přibyslav – HB 9:4(5:0) Branky: Antl 3, 
Vácha 
HB – Víska/Chotěboř 3:4(1:2) Branky: 
Antl, Lederer, Blažek
Štoky/Lípa – HB 3:6(1:3) Branky: Antl 
3, Zubál 2, Janáček 
HB – Věžnice/Polná 4:5(3:1) Branky: 
Blažek 2, Zubál, Bruknerová 

STARŠÍ A MLADŠÍ PŘÍPRAVKA: 
Dobrou zprávou pro borovský fotbal 
může být i stav našich přípravek, ve 
kterých evidujeme zhruba tři desítky 
aktivních dětí do deseti let. Mladší 
přípravka v letošním roce prochází 
výraznější obměnou, kdy několik hráčů 
přešlo do starší přípravky, ale přesto 
se děti se změnami dokáží dobře 
popasovat, daří se jim také vítězit  
a malí fotbalisté a fotbalistky například 
ročníků 2015 a mladší mohou být 
zajímavým příslibem. Nicméně jejich 
vrchol v mladší přípravce nastane až 
příští rok. 

Starší přípravka určitě patří na 
Havlíčkobrodsku ke špičce ve své 
kategorii a přestože se výsledky 
v těchto kategoriích oficiálně neevidují, 
hráči svoji kvalitu v několika posledních 
utkáních bezesporu potvrdili. 
Vyzdvihnout můžeme například 
utkání s Havlíčkovým Brodem B 
nebo Přibyslaví, kdy se nám herně 
hlavně směrem dopředu velmi dařilo  
a soupeře jsme v poli dokázali výrazně 

přehrávat. Dokázali 
jsme se kvalifikovat 
také na finálové kolo 
Blachotrapez cupu 
(přestože kvalifikace 
neproběhla úplně 
podle představ), jsme 
také rádi, že se do 
přípravek zapojují 
ve větší míře děti ze 
sousedních obcí (nově 
často také z Vepřové) 
a pokud ročníky 
ze současné starší 
přípravky u kopané 
vydrží, mohou být 
do budoucna silnou 
fotbalovou generací. 

Jakub Janáček

MLADŠÍ ŽÁCI. Po roční odmlce nastoupil do fotbalových soutěží opět tým mladších 
žáků TJ Sokol Havlíčkova Borová. Prozatím má na kontě jednu výhru a tři prohry  
a výkony v poli úplně špatné nejsou. Tým zleva: Blažková, Novotná, Vokurka, Šmíd, 
Bořil, Antl, Bruknerová, Pochtiolová, Rulík, Vácha, Zubál, Leszkow, Janáček, Blažek. 
Dole: Štefáček. Foto: Jakub Janáček

První bod si borovský fotbalový dorost připsal za remízu s Lipnicí nad 
Sázavou. Foto: David Burian
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ZUBNÍ POHOTOVOST ŘÍJEN 2022
8. - 9. 10.        MDDr. Vrábel Vít, Dobrovského 2023, Havlíčkův Brod, tel.: 720 075 751

15. - 16. 10.   MDDr. Niklová Pavlína, Mcentrum, Legií 1851, Chotěboř, tel.: 608 839 881

22. - 23. 10.   MDDr. Pospíšilová Jitka,  Koželská 222, Ledeč nad Sázavou, tel.: 776 100 171

28. - 30. 10.   MUDr. Kočová Jana,  Habrecká 450, Ledeč nad Sázavou, tel.: 724 170 466

5. - 6. 11.       MUDr. Ulybinová Kateřina, Husovo náměstí 235, Ledeč nad Sázavou, tel.: 569 722 318

V případě, že je služba NEOBSAZENA, je možno využít zubní pohotovosti v okrese Jihlava - https://www.nemji.cz/zubni-pohotovost-2013/d-5531

SBĚRNÝ DVŮR
V říjnu bude otevřen sběrný dvůr každou středu  

a sobotu.  Otevírací doba je vždy od 10 do 12 hodin. 

K A L E N D Á Ř   A K C Í   P Ř E D   N Á M I
DIVADELNÍ PŘIBYSLAV,
pozvánka str. 2

1. - 8. 10.
2022

VÝSTAVA NA STROMECH,
pozvánka str. 2

8. 10.
2022 17:00 PŘEDNÁŠKA V PAMÁTNÍKU KHB,

pozvánka str. 2

22. 10.
2022 13:30 KERAMICKÁ DÍLNA,

pozvánka str. 2

2. 11.
2022

13:00 - 
16:00

PŘIPOMÍNKOVÁNÍ KATASTRÁLNÍHO 
OPERÁTU, úřad městyse

5. 11. 
2022 14:00 PŘESAZENÍ TŘEŠNÍ A ÚKLID ALEJE, 

opékání buřtů v Aleji KHB

11. 11.
2022 17:00 SVATOMARTINSKÝ PRŮVOD,

pozvánka str.2

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Havlíčkova Borová

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz

1 U moštárny 3. 10. 10. 10.
2 Na Rozvalinách 3. 10. 10. 10.

3 Rozcestí Horecká 3. 10. 10. 10.
4 Drahotín 3. 10. 10. 10.
5 Parkoviště čp. 110 3. 10. 10. 10.
6 Rybízovna 10. 10. 17. 10.
7 Zelenýho 10. 10. 17. 10.
8 Kopaninská 10. 10. 17. 10.
9 K Vepřové 10. 10. 17. 10.
10 U Vodárny 10. 10. 17. 10.
1 U moštárny 17. 10. 24. 10.
2 Na Rozvalinách 17. 10. 24. 10.
3 Rozcestí Horecká 17. 10. 24. 10.
4 Drahotín 17. 10. 24. 10.
5 Parkoviště čp. 110 17. 10. 24. 10.
6 Rybízovna 24. 10. 31. 10.
7 Zelenýho 24. 10. 31. 10.
8 Kopaninská 24. 10. 31. 10.
9 K Vepřové 24. 10. 31. 10.
10 U Vodárny 24. 10. 31. 10.

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Peršíkov a Železné Horky

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz
3 Peršíkov u mostku 3. 10. 10. 10.
4 Železné Horky u pily 10. 10. 17. 10.
1 Peršíkov u kulturního domu 17. 10. 24. 10.
2 Železné Horky u čekárny 24. 10. 31. 10.

TRVALÁ ZMĚNA ORDINAČNÍCH HODIN 
OD 5. ZÁŘÍ 2022

ordinační hodiny MUDr. Pučalík s.r.o., IČ: 28807570
sestra: Helena Žilková

Havlíčkova Borová 278
Tel. 569 642 021, 724 511 232

Česká Bělá 122

Pondělí 13:15 - 16:30 11:15 - 13:00
Úterý neordinuje se 10:45 - 13:45

Středa neordinuje se 10:45 - 14:00

Čtvrtek 11:30 - 15:00 neordinuje se
Pátek neordinuje se 10:45 - 13:00

FOTOSOUTĚŽ
Borovská stopa ve světě i doma, takový byl název 

fotosoutěže. A kam až dosáhly vaše stopy? Podívejte se na 
koláž fotek na str. 15. Tyto všechny nám v posledních dvou 
měsících od vás přišly. A jelikož vybrat tu nejhezčí fotografii 
není nejlehčí úkol a ani jsme si netroufly říci, která by měla 
být právě ta vítězná, řekly jsme si, že výhru si zaslouží každý, 
kdo zaslal své foto. Prosím tedy, aby si autoři fotek vyzvedli 
svoji výhru v knihovně a všem přejeme krásné podzimní 
dny nejen okem objektivu.

Jana Pavlasová

PODĚKOVÁNÍ ZA PODPORU 
PŘI KOMUNÁLNÍCH VOLBÁCH

Vážení spoluobčané, rád bych touto cestou poděkoval 
za podporu při volbách do zastupitelstva 2022. Byl jsem 
příjemně překvapen počtem hlasů, které jsem získal. Vážím 
si vaší podpory, a přestože nebudu členem zastupitelstva 
(volební zákon nezměním), budu dění v obci nadále pečlivě 
sledovat. Všem zvoleným zastupitelům přeji mnoho zdaru  
a pevné nervy.

Ladislav Hájek



Housenky si užívají plavecký výcvik.Foto: MŠ

Co vyrůstá ze země, voní a chutná příjemně - Myšičky ze školky ochutnávaly ovoce, zeleninu, jablečný závin. Naproti tomu děti ze základní školy si užily Týden 
zdravých svačin, kdy dostaly zdravé alternativy ke svým běžným svačinkám. Foto: ZŠ a MŠ

Děti ze třídy Myšek se učily poznávat základní druhy podzimního ovoce  
a zeleniny. Foto: MŠ

LETNÍ 
FOTOSOUTĚŽ 
aneb BOROVSKÁ 
STOPA DOMA 
I VE SVĚTĚ

15



     ZPRAVODAJ MĚSTYSE HAVLÍČKOVA BOROVÁ a osad PERŠÍKOV A ŽELEZNÉ HORKY           OBRAZEM   

Burzu oblečení navštívilo kolem 50 maminek. Foto: Hana Tonarová

16

Volby do zastupitelstva si nenechala ujít ani nejstarší občanka obce, paní 
Jaroslava Plíhalová. Foto: Tereza Kašpárková

Farní shromáždění se na borovské faře uskutečnilo na posvícení. Více 
na str. 12. Foto: Romana Pertlová

Městys Havlíčkova Borová 
vás srdečně zve

na otevření

NAUČNÉ STEZKY
KARLA HAVLÍČKA

BOROVSKÉHO
 k jeho 201. výročí narození, 

které se uskuteční 
v sobotu 29. října 2022

od 14 hodin 
v Památníku KHB v Havlíčkově Borové

nebo před ním - dle počasí

Společně si stezku projdeme.
 

Trasa je vhodná i pro maminky
s kočárky či aktivní seniory!

Na podzimní burzu vyřazených knih si přišly vybrat i děti ze školky. 
Foto: Klára Vencová

Zapojení části nového veřejného osvětlení. Foto: Přemysl Tonar

Dorostenci často čelí velké fyzické a věkové převaze soupeře. Foto: 
Linda Burianová


